
Bylaugsmøde; mandag den 6-8-2018 kl. 18.00

Deltagere: Thomas, Jørdis, Anette, Torben, Merete, Lone, Inga, Carsten, Laura,Pia.. 
Afbud fra Ingelise. 

1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde.
Godkendt uden kommentarer

2. Nyt fra oldermanden.
a) Thomas uddelte forretningsorden 2018 som blev underskrevet af alle fremmødte..
3. Beretning fra kassereren.

Beretningen blev godkendt.
4. Nyt fra udvalgene.

a) Aktivitetsgruppen
Kreaaftener starter mandag 3/9. Der arbejdes på en ny koncert den 19/9

b) Sæbyposten
Intet nyt. Udkommer en gang om året inden generalforsamlingen.

c) Vej / Trafik
Intet nyt fra kommunen. Vi forventer de etablerer en hævet flade ved 
Sæbyparken og bump i byen.

d) Legeplads
Vi har søgt om 90.000,- mere og vi fastholder at vedligeholdelse er kommunens 
ansvar..

e) Hjemmeside / Facebook / PR
Laura har udarbejdet en velkomst folder. Denne blev godkendt og vi skal alle 
give besked til Laura når der er nye beboere. Det er kun vores bylaugsmail som 
er vores kontaktmail på hjemmesiden. 

f) Andre arbejdsgrupper der er tilknyttet Bylauget
      Pia fremviste vores nye A- mænd til plakater. Skilteudvalget er ansvarlige for 
      plakater til vores arrangementer.

5. Arrangementer
Fugleskydning: Der var kun 17 deltagere. Fuglen var meget svær at skyde ned, så det 
undersøges om vi kan ændre på dette.. Fuglekonge blev John (Lauras mand). Der var et 
dejligt morgenbord i deres have dagen efter.
Sct. Hans bål blev aflyst i samråd med brandvæsenet..Men det blev til en hyggelig 
aften med bålfad ved Bylaugshuset for ca. 30 personer.
Sommerfesten 18/8: Tovholder Thomas. Der er kun solgt ca. 55 billetter. Vi håber at 
sælge flere billetter og overvejer situationen på mandag. Thomas laver en indbydelse 
hurtigt og vi hjælper med at husstandsomdele. Madholdet kan ikke komme, så det 
bliver Laura, Torben, Pia, Thomas og Carsten som udfører denne opgave. Revy er klar 
og scenen sættes op, samt anden klargøring på lørdag 11/8 kl. 13.00
Loppemarked 2/9: Pølsebod: Tovholder Thomas. Kagebod: Tovholder Inga
Lægges på hjemmesiden og facebook snarest. Der er ledige stadepladser á 100,- kr.



Lone står for plakater. Skiltehold: Thomas og Carsten. 
Fællesspisning 13/9: Tovholder Pia. Jørdis hjælper. 
Førstehjælpskursus: Signe har skaffet 10500,- kr. fra Trygfonden til to hjerte/lunge 
førstehjælps kurser á 16 personer. Thomas aftaler datoer med Signe

6. Den Gamle Skole.
Lejekontrakten er underskrevet. Vi ”lejer vederlagsfrit” og skal stå for vedligehold af 
de to bygninger.  Der skal være et møde med kommunen,hvor der laves en 
overdragelses kontrakt. Vi har fået et tilbud på 2.000.000 for renovering og ændring 
indvendigt af husene.. 
Vi søger nu Realdania om ca. 2,5 millioner til renovering, ændring af indvendige rum, 
nyt tegltag på Bylaugshus samt nyt køkken og andet inventar. Torben har alt materiale 
til ansøgningen og Pia og Inga hjælper. Vi søger også fonde til energioptimering, da det
er forholdsvis dyrt at opvarme bygningerne..Vi vil ikke være ansvarlige for træet på 
gårdspladsen. Måske kan det stynes, men det må være kommunens ansvar.
Merete fremlagde takstark og udlånsaftaler. Vi godkender dette, men der skal indføres 
at foreninger betaler et foreningsmedlemskab på 500,- kr./år og fremmødte medlemmer 
betaler 10,- kr pr. person pr. gang. De skal ikke betale for rengøring. Vi må ikke udleje 
til kommercielle kursur eller arrangementer. Vi vurderer fra gang til gang hvilke 
foreninger vi vil tillade.
Kurser og møder uden indtjening (Bylugs arrangementer): Her skal alle være 
medlemmer og betale 10,- kr. pr. gang. Efter revidering lægges dette på hjemmesiden.
Peter og Thomas går i gang med at lave et midlertidigt køkken. . Køleskab i 
Bylaugshuset er gået i stykker og Anette har et vi kan få gratis hvis det kan stå der.
Carsten er ved at undersøge forsikringer. 
Inga kontakter kommunen om manglende tømning af skraldespande samt muligheden 
for at få et stativ med hundeposer.
Husudvalget har besluttet følgende. Merete står for udlejning af Bylaugshuset og 
Skolen. Ingelise og Jørdis står nu for alt indkøb til begge huse. Rengøring af 
bylaugshuset efter udlejning foretages fortsat af John. Jørdis står fortsat for rengøring af
skolen.

7. Bylaugshuset
Se ovenfor.

8. Gadekær
Der er fyldt 200 tons vand i gadekæret p.g.a. den lave vandstand.
Indkommende forslag
Forslag om indhegnet hundeskov eller område. Vi undersøger muligheden. 

9. Fastlæggelse af næste møde
Næste møde bliver Torsdag 6/9 i bylaugshuset kl. 18. Inga sørger for mad.
Alle indbetalte 100,- kr,- til vores ”madkasse” 



10.      Eventuelt
Jørdis laver fællesspisning i stedet for Lone.
Ansøgning på etablering af regnvandsrender ud til gadekæret sendes til kommunen.Inga 
og Torben
Orientering om Homeprisen. Inga ansøger inden 30/9.
Vi skal orienterer mere om Den gamle skole på hjemmesiden.


